
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 31. august 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1693 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besva-

res. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Larsen (KF). 

 

Spørgsmål nr. 1693:  

”Kan ministeren belyse den økonomiske omkostning pr. ældre på henholdsvis friple-

jehjem og kommunalplejehjem?” 

 

Svar: 

Med spørgsmålet antager jeg, at spørger ønsker oplyst, om der er forskel på de kom-

munale udgifter til ydelser pr. ældre leveret efter serviceloven på henholdsvis friple-

jehjem og kommunalplejehjem.  

 

Vi har været i dialog med KL omkring svaret, og hverken KL eller Sundheds- og Ældre-

ministeriet har krav om, at kommunale plejehjem eller friplejehjem skal indrappor-

tere de økonomiske omkostninger, de har pr. ældre. KL har oplyst mit ministerium 

om, at KL ikke har oversigter på takstniveau over kommunernes omkostninger pr. 

borger.  

 

Som svar på spørgsmålet skal jeg henvise til mit svar på SUU alm. del spm. 1692, hvor 

modellerne for afregning af friplejehjemmenes udgifter til den service, der leveres ef-

ter serviceloven, beskrives.  
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